
10
2 3 0 2 3 6 0    پنجشنبه     پنجشنبه  2626 بهمن   بهمن  14021402       شماره     شماره  90289028    2

نكته بازی

آنقدر که رفتی و برگشتی!
نیم فصل دوم لیگ برتر آغاز شده و پرســپولیس امروز در اراک با 
آلومینیوم بازی خواهد داشــت؛ با این حال هنوز گمانه زنی ها در 
مورد نیمکت سرخپوشــان به پایان نرسیده است! در شرایطی که 
اوسمار ویرا رسما به عنوان سرمربی جدید تیم معرفی شده و این 
اواخر اخبار زیادی هم در مورد پیوستن یحیی گل محمدی به فولاد 
منتشر شده بود، حالا یک شــایعه جدید راه افتاده در مورد اینکه 
یحیی به پرسپولیس باز خواهد گشت. چرا؟ چون ممکن است رضا 
درویش از مدیریت باشگاه کنار برود و از آنجا که اصلی ترین مشکل 
گل محمدی با او بود، شــاید این مربی راضی به بازگشــت شود. 
می دانیم که شایعه عجیبی است اما شــکل گیری چنین اخباری 
ریشه در قهرهای سریالی خود یحیی دارد. آنقدر رفت و برگشت 

که هنوز هم کسی باور نمی کند واقعا رفته!

کمی زود نیست؟
هنوز مسابقات باشگاهی شروع نشده، زمزمه هایی در مورد دربی 
برگشــت تهران به گوش می رســد. به تازگی برخی رسانه ها خبر 
داده اند  ممکن اســت بازی پرسپولیس و اســتقلال در نیم فصل 
دوم را یک داور خارجی ســوت بزند؛ از همــان حرف هایی که در 
این چند سال،  همیشــه نزدیکی های دربی مطرح شده و آخرش 
هم به جایی نرسیده است. با  این حال  چیزی  که الان مایه تعجب 
شده، شتاب زدگی در طرح این شــایعه تکراری است. بنا بر اعلام 
فدراسیون فوتبال دربی برگشت اواسط اسفند )شاید روزهای 17یا 
18این ماه( برگزار خواهد شــد و هنوز چیزی حدود یک ماه تا آن 
زمان فاصله داریم. خب اول اجازه بدهید لیگ شروع شود، 2تا توپ 
روی زمین قل بخورد، خود سرخابی ها یک مسابقه برگزار کنند، 

بعد سراغ شایعات مربوط به داوری دربی بروید!

تنها آمار امیر که خراب نشد
تیم ملی با شکســت مقابل قطر از جام ملت های آسیا اوت شد و 
وداع تلخی با رؤیای حضور در فینال و کسب عنوان قهرمانی بعد 
از حدود نیم قرن داشت. در حقیقت دیدار با قطر، بخشی از حقایق 
تیم ملی را نشــان داد و مشــکلات مهمی مثل ضعف در ساختار 
دفاعی را برملا کرد. طبیعتا بعد از این اتفاق، کفه نقدها ســنگین 
شده و کارشناسان و منتقدان در حال مرور نقاط ضعف تیم ملی 
هستند. با این حال کارنامه امیر قلعه نویی در تیم ملی هنوز یک 
نکته مثبت دارد؛ رکوردی که همچنان پابرجاست و خراب نشده. 
از زمان بازگشت او، تیم ملی در همه مســابقات موفق به گلزنی 
شده و هیچ دیداری وجود ندارد که ملی پوشان در آن حداقل یک 
گل نزده باشــند. هرچند خیلی از این دیدارها هم مقابل رقبای 

ضعیف تر بوده.

بپذیرید که بپذیرید که شکستشکست خوردید خوردید
امیرحسین اعظمی|  خداداد عزیزی در جریان بازی های جام ملت های آسیا، کارشناس فنی یکی از برنامه های تلویزیونی بود. در کوران 

مسابقات جام ملت ها، صحبت های خداداد و جر و بحث هایش با جواد خیابانی بازتاب زیادی در رسانه ها داشت و خودش هم تأکید می کند 
که این برنامه توانست رضایت حداکثری مردم را جلب کند. خداداد چند  ماه پیش به عنوان یکی از مشاوران امیر 

قلعه نویی به کادر فنی تیم ملی اضافه شد ولی در نهایت بعد از بازی با ازبکستان، تصمیم به 
جدایی گرفت. با او در مورد جام ملت ها صحبت کردیم. او می گوید این جام برایش چندان 
هیجان  انگیز نبوده است. خداداد در گفت وگو با همشهری درخصوص عملکرد تیم ملی 
هم صحبت کرد و به صحبت های چند روز پیش سعید الهویی دستیار امیر قلعه نویی 

واکنش نشان داد. مصاحبه با مهاجم سابق تیم ملی را می خوانید.

    در مورد برنامه ای که در جریان جام ملت ها پخش 
شد صحبت کنید. فکر می کنید این برنامه برای فوتبالی ها 

جذاب و راضی کننده بود؟
در این مورد باید مردم نظر بدهند ولی وقتی آنها در خیابان، فرودگاه یا 
جای دیگری مرا می دیدند، از صحبت هایشان این برداشت را داشتم 

که راضی هستند. فکر می کنم در مجموع این برنامه خوب بود.

    ولی برخی معتقدند بخش فــان این برنامه به 
مســائل فنی غلبه داشــت و کمتر بحث فنی میان شما و 

کارشناسان برنامه صورت می گرفت. نظر خودتان چیست؟
جام ملت ها چیز خاصی نداشــت که بخواهیم زیاد در مورد مسائل 

فنی اش صحبت کنیم!

    یعنی این جام از لحاظ فنی ضعیف بود؟
شما به من بگویید از لحاظ فنی چه چیزی داشت.

    5تیم معتبر آسیا در رسیدن به قهرمانی ناکام 
ماندند. چند تیم درجه3 آســیا نشان دادند چه پیشرفتی 
داشته اند. اردن تا فینال آمد و قطر دوباره قهرمان شد. خیلی 
از بازی ها هم پرگل از آب درآمد، آیا این اتفاقات نمی تواند 

دلیلی بر زیبا بودن این جام باشد؟
این جام چیزی نبود که مرا سورپرایز کند و چندان برایم هیجان انگیز 
نبود ولی هر کسی نظر خودش را دارد. قطر با یک اکرم عفیف قهرمان 
شد و اردن هم با 2بازیکن به فینال آمد، بعد ما دنبال استفاده از کلمات 
انگلیسی در تلویزیون هستیم تا به نوعی اوت شدن خودمان را توجیه 

کنیم. بعد ما بنشینیم در مورد عملکرد فنی تیم ملی چه صحبتی 
کنیم؟ قطر با درخشش یک بازیکن خودش به فینال آمد و در نهایت 

قهرمان شد ولی ما چه کار کردیم؟

    سعید الهویی چند روز پیش گفت که کادر فنی 
تیم ملی دنبال پیاده کردن یک ســبک جدید بود. او حتی 
اشاره کرد که مربیان در دنیا به خاطر مولفه و سبک شان قابل 

احترام هستند. نظر شما چیست؟
الهویی در مورد چه تاکتیک و سبکی حرف می زند که من در موردش 
نظر بدهم؟ ما به پاس بلند و پرتاب اوت رو آورده بودیم ولی قطر در 
طرف مقابل با اکرم عفیف هر کاری دلش خواســت انجام داد. این 
بازیکن گل زد، از تیم ما اخراجی گرفت و بارها بازیکنان ما را اذیت 
کرد. عفیف بیش از 100دقیقه هر کاری خواست انجام داد، آیا روی 
نیمکت ما کسی به این فکر نبود که او چگونه مهار می شود؟ من خیلی 
ساده حرف می زنم، نمی گویم یک نفر با عفیف »من تو من« می کرد 
ولی آیا نمی توانســتیم این کار را انجام دهیم که یک نفر نزدیک به 
او بازی کند و اینقدر تیم ما را با حرکاتــش آزار ندهد؟ من خیلی از 

صحبت های الهویی ناراحت شدم!

    چرا؟
زندگی ما در فوتبال و زمین فوتبال سپری شده است. خب، ایشان 
بگوید سبک تیم ملی چه بود؟ شاید منظورشان بلند بازی کردن است، 
مثل زمان علی دایی و کریم باوی! دوستان می  گویند با بدشانسی به 
قطر باختیم و آنها خوش شانس بودند، پس من هم می گویم با شانس 
ژاپن را بردیم. هنگ کنگ را هم شانســی بردیم و اگر مقابل امارات 

بیرانوند پنالتی را نمی گرفت، در آن بازی هم نتیجه نمی گرفتیم و با 
شانس برنده شدیم. بازی با فلسطین هم خوش شانس بودیم که دقیقه 
یک گل زدیم و در بازی با سوریه هم خوش شانس بودیم که در ضربات 
پنالتی حذف نشدیم! این چه مدل صحبت کردن است، همه رقیبان 

شانس دارند و ما بدشانس هستیم؟

    مثل اینکه خیلی ناراحت هستید؟
قطر در این جام قهرمان شد ولی ما چه کار کردیم؟ چرا فکر می کنیم 
مردم فوتبال نمی فهمند؟ اگر آقــای قلعه نویی صحبت نمی کند، 
حداقل دیگر مربیان تیم ملی طوری صحبت کنند که مردم ناراحت 
نشوند و به شعور آنها توهین نشود. اینکه 4جمله انگلیسی بیاوریم و 
تصور کنیم که مردم چیزی نمی دانند درست است؟ آیا این جملات 
انگلیسی معادل فارسی ندارد که از آنها استفاده کنید؟ ما هیچ سبکی 

از تیم ملی ندیدیم.

    تیم ملی قرار اســت همــکاری اش را با امیر 
قلعه نویی ادامه دهد. پیش بینی شما از آینده چیست؟

اگر قرار باشد آقای قلعه نویی هم مثل الهویی فکر کند ما قطعا پسرفت 
خواهیم کرد. قلعه نویی خیلی الهویی را قبول دارد و احتمالا تفکراتش 
هم نزدیک به سرمربی تیم ملی است. اگر آقای قلعه نویی هم مثل 
الهویی فکر کند کارمان خیلی سخت خواهد شد. آقای الهویی، شما 
اوت شدید و باید در تلویزیون از مردم عذرخواهی کنید ولی به جای 
این کار، نگاه  از بالا به پایین دارید. خیلی ها در این فوتبال 100بازی 
ملی دارند، خیلی ها فوتبال را می فهمند. واقعــا فکر می کنید این 
افراد حرف ها و استدلال های شما را قبول می کنند؟ مگر کره ای ها 

یا ژاپنی ها شکســت نخوردند، چه ایرادی دارد شما هم بپذیرید که 
شکست خوردید و دنبال توجیه نباشید. ما باید همیشه حقیقت را 
بگوییم و این از هر چیزی بهتر است. چرا بعد از صحبت های الهویی، 

یک نفر حرف های او را تأیید نکرد؟

    مهدی قایدی در تیم منتخب جام ملت ها قرار 
گرفت. آیا بهتر نبود کادر فنی بیشتر از این بازیکن استفاده 

می کرد؟
ما بارها این حــرف را زدیم ولی به آقایان برخــورد. وقتی از محبی 
به صورت کامل جواب مثبت نگرفتند، چه اشــکالی داشت قایدی 
بازی کند. من قبل از بازی با امارات هم که در برنامه بحث می کردیم، 
به این موضوع اشاره کردم که در این بازی هم باید قایدی بازی کند. 
جالب اینجاســت که برخی به محبی گفته بودند خداداد علیه تو 

حرف زده است.

    شما مدت کوتاهی با قلعه نویی کار کردید. آیا او 
مربی مشورت پذیری است؟

من یک بار در یک جلســه با ارنج تیم ملی مخالفت کردم، زمانی که 
جلسه تمام شد یکی از نزدیکان او به من گفت که امیرخان خوشش 
نمی آید در جلســه با نظر او مخالفت کنید و بهتر اســت نظرتان را 
خصوصی به او بگویید. من این موضوع را به قلعه نویی انتقال دادم و او 
هم گفت اگر مخالفتی داری حتما عنوان کن چون شما اینجا هستید 
که نظر بدهید. من احساس می کنم قلعه  نویی خیلی مشورت پذیر 
نیست، این احساس من است و شــاید دیگران نظر دیگری داشته 

باشند. شاید او از نظر دیگران مربی مشورت پذیری باشد.

اشتباه نکردم 
من بابت جدایی از تیــم ملی تصمیم 

درســتی گرفتم و اشــتباه نکردم. من واقعا 
متوجه نشــدم آقــای الهویی در مــورد چه 
ســبکی صحبت کرد. آیا پرتاب اوت و استفاده 
از توپ های بلند سبک است؟ آقای الهویی، 

سبک شما سبک اکبر میثاقیان بود که 
در پرتاب اوت تبحر داشت!

خداداد عزیزي  با انتقاد از دستیاران  امیر قلعه نویي  مي گوید آنها باید 
روي نقاط ضعف تیم ملي براي  آینده کار کنند


